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 ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF  

Poř. číslo zápisu:  28 

Datum zasedání:  30. 11. 2016 

Přítomni:  Bernatík, Brtáňová, Franěk, Chmielová, Koštuříková, Macura, Šeligová, 
Škrabal, Verner 

Omluveni:  Buryová, Dziadková, Klepková Vodová, Kuric  

Hosté:   Stavárek, Lebiedzik 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 
2. Plán realizace strategického záměru (dříve Aktualizace dlouhodobého záměru) 

SU OPF v Karviné pro rok 2017 
3. Návrh členů Disciplinární komise SU OPF v Karviné 
4. Různé 

 
 
1. Úvod, schválení programu 
 
Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory i členy vedení a konstatovala, že 
Akademický senát je usnášeníschopný. Poté dr. Koštuříková vyjmenovala jednotlivé body 
programu a požádala o případné návrhy na úpravu. Přítomní členové senátu s navrženým 
programem vyslovili souhlas. Žádný další bod programu nebyl navržen. 
 
Hlasování:  
Pro:  9   Proti: 0   Zdrželi se:  0   
 
 
 
2. Plán realizace strategického záměru (dříve Aktualizace dlouhodobého záměru) SU 

OPF v Karviné pro rok 2017 
 
Předsedkyně senátu na úvod sdělila, že dle novelizovaného vysokoškolského zákona tento 
dokument senát neschvaluje, pouze bere na vědomí. Poté předala slovo děkanovi fakulty, který 
uvedl, že dokument byl projednán na zasedání VR SU OPF dne 3. 11. 2016. V předkládaném 
dokumentu jsou zapracovány veškeré připomínky a změny navržené VR SU OPF. 
 
Prof. Stavárek uvedl, že zkratka ADZ skončila, nová zkratka je PRSZ. Struktura materiálů, 
prioritní osy a cíle zůstávají stejné. Pro daný rok jsou cíle rozpracovány do dílčích opatření. 
Zůstává kombinace opatření, která jsou dlouhodobější. Kombinují se s aktuálními novinkami, 
které jsou konkretizovány pro rok 2017. Materiál byl na VR SU OPF hodnocen velice pozitivně.  
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Dr. Koštuříková vznesla dotaz ohledně hospitací. Prof. Stavárek sdělil, že zůstává počet 15 
hospitací za rok, s tím že v roce 2016 se dělaly pouze cvičně, namátkově v letním semestru. Ty 
oficiální probíhaly až v zimním semestru.  
 
Bc. Škrabal se dotázal ke čtvrtému bodu Prioritního cíle 1: Vzdělávání, kde je uvedeno, že na 
vysokoškolské kvalifikační práce (VKP) bude kladen větší důraz. Prof. Stavárek dodal, že 
pravidla průběhu státnic zveřejní dříve, než bylo zvykem. Chceme více diskutovat, a zároveň 
neprodlužovat časový limit. Připravuje se i seminář pro předsedy komisí a zkoušející, kde jim 
bude celý koncept představen. Pilotně to bylo pro obor Bankovnictví, nyní to bude pro všechny 
obory.  
 
Ing. Verner poznamenal, že se dříve setkal s tím, že se členové komisí u státnic nemohou 
dotazovat studentů, pouze předseda. Prof. Stavárek uvedl, že tohle by mělo skončit. Členové 
komise, kteří by se chtěli zapojit, mohou klást otázky.  
 
Doc. Lebiedzik podotknul, že nechce, aby to vyznělo tak, že studenti se nebudou muset 
připravovat na zkoušení z ekonomie a oboru, pouze obhajoba závěrečné práce bude probíhat 
jiným způsobem.  
 
Dr. Bernatík řekl, že je rád, že obhajobě diplomové/bakalářské práce bude dána větší váha, a že 
se to dá chápat jako krok k anglosaskému světu, kde mají pouze obhajobu diplomové práce, po 
obhajobě jsou již inženýři nebo bakaláři. Dal ke zvážení, zda by studenti mohli být zařazováni 
do komisí podle vedoucího, příp. oponenta práce, což by ulehčovalo celý proces obhajoby. Teď 
jsou studenti seřazeni podle abecedy. Prof. Stavárek uvedl, že bude žádat o to, aby komise byly 
poskládány s maximálním překryvem (vedoucí práce, oponenti).  
 
Ing. Verner se dotázal k bodu 1 Prioritního cíle 3: Vztahy k vnějšímu prostředí, zda je již nějaká 
představa, kdo by měl patřit do “Klubu strategických partnerů SU OPF”? Prof. Stavárek odvětil, 
že představa o konkrétních partnerech je, jednání již probíhají. Doc. Lebiedzik dodal, že tomu 
ještě chtějí dát pravidla a řád, na jakých principech by ta spolupráce měla fungovat.  
 
Ing. Šeligová chtěla přiblížit bod 8 v Prioritním cíli 2: Věda, výzkum a tvůrčí činnost 
„Orientovat vědeckovýzkumnou činnost akademických pracovníků a studentů doktorského 
studijního programu prioritně do časopisů evidovaných ve světových databázích Web of 
Science nebo SCOPUS“. Prof. Stavárek vysvětlil, že je to v souvislosti s novou metodikou 
hodnocení vědy a výzkumu. Články ve vědeckých časopisech, jež jsou evidovány v Seznamu 
Rady pro VVI (Jrec), články ve vědeckých časopisech evidovaných v databázi ERIH či ERIH+ 
(Jneimp) již nebudou bodově hodnoceny.  
 
Dr. Franěk vznesl otázku v souvislosti s podáváním projektů, zda budou i v příštím roce 
podporovány na univerzitní úrovni ty, které se opírají o dl. záměr a budou tak mít větší šanci. 
Doc. Lebiedzik odpověděl, že projekty budou i nadále v souladu s dlouhodobým záměrem. 
 
Předsedkyně senátu poděkovala přítomným za otázky, podněty a odpovědi a vyzvala přítomné 
k hlasování o usnesení, že senát bere daný dokument na vědomí. 
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Hlasování: 
 
Pro: 9     Proti: 0   Zdrželi se: 0 
Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné bere 
na vědomí Plán realizace strategického záměru SU OPF v Karviné pro rok 2017. 
 
 
3. Návrh členů Disciplinární komise SU OPF v Karviné 
 
Děkan fakulty, prof. Stavárek předložil nový návrh členů disciplinární komise SU OPF 
s ohledem na skutečnost, že funkční období členů disciplinární komise je nejvýše dvouleté jak 
vyplývá z ustanovení § 31 zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění 
dalších zákonů ve znění pozdějších předpisů. Uvedl, že došlo ke snížení počtu členů z 6 na 4, 
a že všichni navržení kandidáti s členstvím předem souhlasili. Je navrženo čtyřčlenné složení 
komise (2 zaměstnanci a 2 studenti): dr. Szarowská, dr. Čemerková, Bc. Chmielová, Ing. 
Braciníková. 
 
Dr. Koštuříková vyzvala k hlasování o jednotlivých kandidátech na člena disciplinární komise: 

● zaměstnanecká část 
 
dr. Irena Szarowská    Pro:  9 Proti: 0  Zdrželi se: 0 
dr. Šárka Čemerková    Pro:  9 Proti: 0  Zdrželi se: 0 
 

● studentská část 
 
Bc. Petra Chmielová    Pro:  9 Proti: 0  Zdrželi se: 0  
Ing. Veronika Braciníková   Pro:  9 Proti: 0  Zdrželi se: 0 
 
 
Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 
schvaluje Disciplinární komisi SU OPF v Karviné ve složení: dr. Irena Szarowská, dr. Šárka 
Čemerková, Bc. Petra Chmielová a Ing. Veronika Braciníková. 
 
 
4. Různé 
 
Rozšíření nabídky obědů v menze 
Předsedkyně senátu předala slovo Bc. Škrabalovi, který představil ostatním členům záměr 
rozšířit denní nabídku obědů v menze o 1 bezlepkové jídlo. Nejdříve by chtěl samozřejmě 
udělat průzkum, a to nejen mezi studenty, ale i zaměstnanci fakulty, zda by o takové jídlo byl 
dostatečný zájem a zda by byli ochotni si za to připlatit.  
 
Dr. Koštuříková navrhla, aby byl průzkum udělán jako celkový, ne jen v menze, kde přijdou ti, 
kteří už si z dané nabídky vyberou. V dnešní době nejlépe elektronickou formou.  
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Prof. Stavárek uvedl, že pokud jde o zatraktivnění služeb menzy a kolejí, pak je třeba si 
uvědomit, že menza a koleje jsou brány jako jedna věc, ale tak tomu není. Za koleje zodpovídá 
sama fakulta, v případě menzy se jedná o poskytování stravovacích služeb ze strany externího 
dodavatele. Je třeba se také podívat na celý proces, jak se měnili provozovatelé menzy. 
V současné době jsme rádi, že se našel provozovatel, který by byl ochoten tady fungovat. 
Podmínky nejsou nějak extrémně výhodné pro fakultu, a s největší pravděpodobností ani pro 
provozovatele. Kdyby fakulta neobjednávala další větší akce typu večírků a konferencí, není 
jisté, zda by razantně neklesla chuť toho provozovatele tady vůbec pokračovat. Bylo by dobré 
daný návrh nejprve projednat s provozovatelem menzy (prostřednictvím p. tajemnice), zjistit 
jejich názor a vůbec proveditelnost. Ale pokud bezlepkově nevaří ve své provozovně 
(Fryštátská chalupa), tak nejspíš nebudou ochotni ani v menze.  
 
 
Volby do AS SU 
Dr. Koštuříková informovala, že dle posledních dostupných informací, proběhnou volby do AS 
SU v Opavě na začátku letního semestru, tj. na přelomu února a března 2017.  
 
Dr. Bernatík informoval o tom, že byl zvolen novým předsedou AS SU (po odstoupení předsedy 
dr. Slováčka), a že požádal členy ústřední volební komise o bližší informace ohledně voleb. Do 
dnešního dne od nich nedostal žádnou zprávu. Volby do AS SU proběhnou v únoru. Na příštím 
zasedání AS SU, které se uskuteční 6. 12. 2016, vyzve ÚVK, aby podala další informace. 
Následně bude informovat senáty jednotlivých součástí.  
 
 
 
 
Za správnost:  
Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D. 
 
Zapsala:  
Ing. Lucie Bínová 
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Usnesení ze zasedání AS SU OPF ze dne 30. 11. 2016 
 

1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné bere na vědomí Plán realizace strategického záměru SU OPF v Karviné pro 
rok 2017. 

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné schvaluje Disciplinární komisi SU OPF v Karviné ve složení: dr. Irena 
Szarowská, dr. Šárka Čemerková, Bc. Petra Chmielová a Ing. Veronika Braciníková. 

 
 
Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D. 
předsedkyně AS SU OPF 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


